
 

BIJDRAGE ALGEMENE BESCHOUWINGEN BEGROTING 2024 

Vandaag de behandeling van de begroting 2024 -2027. 

U kunt deze begroting lezen zoals afgesproken in het financieel actieplan. En dan komt de gemeente 
Meppel goed door het ravijnjaar heen, en staat de gemeente niet onder verscherpt toezicht vanuit 
de Provincie.  

In de begroting staan de vijf belangrijkste activiteiten. 1 verstedelijking, 2. verduurzaming, 3. 
verbinding en participatie,  4. Maatschappelijke voorzieningen en 5. Middelen en bedrijfsvoering.  

Een begroting die best bijzonder is omdat er onderwerpen instaan waar een plan onder ligt, maar 
waar de komende jaren geen geld voor in de begroting  staat zoals bijvoorbeeld het zwembad. Maar 
er staan ook onderwerpen in de begroting waar geen plan onder ligt, maar wel in de begroting staat;  
zoals bijvoorbeeld Merk Meppel en de verbouwing van het stadhuis. De PvdA wil dat deze twee 
begrote onderwerpen uit de begroting worden gehaald. Eerst het plan en de discussie hoeveel het 
mag gaan kosten. Wij zijn dan ook mede-indieners van het amendement op beide onderwerpen.  

Ook komen er nog financiële posten/onderwerpen aan waarvan wij nu nog niet weten wat het gaat 
kosten. Bijvoorbeeld kunst en cultuur, de armoedenotitie, sport enzovoort. De PvdA is van mening 
dat de verenigingen die betroken zijn geweest met het opstellen van de sportnotitie zo snel mogelijk 
moeten weten hoe de toekomst er nu voor de verenigingen uitziet.  

Vanuit de PvdA is het een begroting met veel onzekerheid voor bijvoorbeeld het ravijnjaar. Vooral nu 
is het zo belangrijk dat je weet te verbinden en samen weet te werken om zoveel mogelijk vast te 
houden wat wij nu hebben. Dit is ook een rode draad die ik in de begroting lees.  

De PvdA staat voor bestaanszekerheid. Een huis, een bed, eten, schone kleding en natuurlijk werk. En 
mee kunnen doen in de maatschappij. De PvdA komt hierover met een amendement. 
(bestaanszekerheid) 

Waar je wieg staat is bepalend voor hoe jouw toekomst eruit komt te zien. Tenzij jijzelf de keuze 
maakt om het anders te willen doen. Er is voor iedereen hulp of begeleiding die het nodig heeft.  
Hulp waar de laatste jaren vanuit de jeugd vaker beroep op is gedaan. Hoe belangrijk is de onderlinge 
samenwerking dan wel niet. Ieder kind tussen wal en schip is er één te veel. De jeugdnota is een 
prima voorzet om de jeugd te ondersteunen daar waar het nodig is.  

Gelukkig is er nu werk voor een ieder die maar werken wil en kan. Maar of dit altijd zo blijft? Dit is 
afwachten. 

De mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt proberen wij zoveel mogelijk mee te laten werken 
in reguliere bedrijven. Maar er is altijd een groep die in beschutwerken een plek moeten vinden. Zorg 
voor deze groepen dat er genoeg begeleid werk is en met name ook als ze van school komen. Als 
PvdA hebben wij vernomen dat er jongeren onnodig thuis zitten omdat er niet genoeg stage plaatsen 
en werkplekken zijn, waardoor ze de vaardigheden die ze geleerd hebben weer verliezen. Wij komen 
hier in december op terug.  

Je werkt en hebt nog steeds niet genoeg geld om de eindjes aan elkaar te knopen. De werkende 
armen. Het is te gek voor woorden dat in een rijk land als Nederland armoede is. De sterkste 
schouders de hoogste lasten. In de begroting staat weinig over armoede. Armoede vraagt om sturing 
en bijsturing. Gezien de economische stand van zaken in Nederland, moet ook in Meppel die hulp 
geboden worden om een bestaanszekerheid te geven aan hen die het moeilijk hebben.  



 

Kinderen die zonder ontbijt na school gaan. Hoe is het mogelijk? Een kind met lege maag creëert 
kansenongelijkheid. Met honger kun je niet nadenken. En dit geldt ook voor de ouders. Altijd bezig 
zijn met, hoe kom rond deze maand en altijd nee verkopen aan je kind. Dit zorgt ervoor dat je bezig 
bent met overleven en niet met leven.  

Er moet aandacht blijven voor die groepen mensen in Meppel die elke maand geld te kort komen 
vanwege ziektekosten, verzekeringen, eten, huur. En dan kom ik weer terug in de begroting. Goede 
voorlichting en ondersteuning is hier gewenst. De ophoging van de reserve mag nooit ten koste gaan 
van de mensen die ondersteuning zo hard nodig hebben.   

Meppel bouwt gelukkig door. Gemiddeld 30% sociale huur. U begrijpt dit mag wat de PvdA wel 60 % 
zijn gezien de vraag. En ga nou eens bouwen voor ouderen. Laat de ouderen niet onnodig lang in een 
huis wonen die ze veel te groot vinden. Zoek naar woonvormen, die gewenst zijn. Geef ook zo de 
jeugd de kans om uit huis te gaan.  

Ook moet het daar waar het kan gelijk energieneutraal gebouwd/gewerkt worden en circulair 
geleefd. Dit vraagt om goede voorlichting naar de mensen toe. De aarde moet nog langer mee voor 
de generaties na ons.  

De burgers gezond houden betekent: een veilig thuis, een goede zorg in de buurt, goed onderwijs, 
werken vanuit de voorliggend veld om de regulaire zorg te ontzorgen, genoeg ontspanning, sport, 
kunst en cultuur. Maar vooral begint het bij onszelf. Zie naar elkaar om in makkelijke en moeilijke 
tijden. Heb het er over. En vandaaruit verder.  

Op naar het behoud van een mooi en sociaal Meppel.  

Namens de PvdA, 
Fractievoorzitter Annie Huisman 

 

 


